

ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစီရင်ခံစာ

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာဌာန/အဖွဲ့အစည်းများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တည်ဆဲဥပဒေများမှ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်နှင့်အသစ်ရေးဆွဲရန် ဥပဒေများစာရင်း

၃၀-၅-၂၀၁၄

# တည်ဆဲဥပဒေများအနက်မှ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်နှင့်အသစ်ရေးဆွဲရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစီရင်ခံစာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်  
ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ  
တည်ဆဲဥပဒေများအနက်မှ ရုပ်သိမ်းရန်၊  
ပြင်ဆင်ရန်နှင့်အသစ်ရေးဆွဲရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည့်  
ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစီရင်ခံစာ

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် ခေတ်အဆက်ဆက်က ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် လည်းကောင်း၊ ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်နေသောအခြေ အနေများနှင့်လည်းကောင်း ညီညွတ်မှု ရှိ မရှိစိစစ်၍ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပြင်ဆင် ခြင်း၊ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

၂။ ပထမအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သက်တမ်းစတင်သည့် ကာလ မတိုင်မီ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်တွင် ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများက စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသော တည်ဆဲဥပဒေပေါင်း ၄၀၀ ခုရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဥပဒေပြုလွှတ်တော်များ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် တရားစီရင်ရေးအဖွဲ့တို့၏ သက်တမ်းသုံးနှစ်တာ ကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုခဲ့သည့် ဥပဒေပေါင်း ၉၈ ခုထုတ်ပြန်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ရာတွင် အသစ်ပြဋ္ဌာန်းဥပဒေ ၁၈ ခု၊ ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ ၃၅ ခု၊ ရုပ်သိမ်းသည့်ဥပဒေ ၁၁ ခု၊ အစားထိုးပြဋ္ဌာန်းသည့် ဥပဒေ ၂၄ ခုနှင့် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေ ၁၀ ခုတို့ ပါဝင်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ အဆိုပါအချက်အလက်များအရ ယနေ့အထိ စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသည့် တည်ဆဲဥပဒေပေါင်း ၄၀၀ ခုရှိကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏တည်ဆဲဥပဒေများသည် ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကော်မတီ အသီးသီး၏ လေ့လာစိစစ်မှု စာရင်းများအရ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် အသစ်ရေးဆွဲခြင်း ဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဥပဒေပေါင်း ၁၃၇ ခုရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ၎င်းစာရင်းတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေ ၁၃၄ ခု၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေ ၂ ခု၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေ ၁ ခု တို့ပါရှိသည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာစီမံ ခန့်ခွဲမှုဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများကလည်း တိုက်ဆိုင်စိစစ်ပြီး ပေါင်းစပ်ဆောင် ရွက်နိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့အစည်း များသို့ ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။

၄။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကလည်း ၁၁-၃-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၂၁/၄၅၃ (၁၆-ပထမ)/အဖရ(၂၀၁၄)ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန အဖွဲ့အစည်းများသို့ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ အစားထိုးပြဋ္ဌာန်း ခြင်း၊ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်း ဆောင်ရွက်သင့်သောဥပဒေများကို စာရင်းခွဲခြား ပြုစု၍ ဦးစားပေးအလိုက် အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်ဖြင့် ဆောလျင် စွာပေးပို့ပါရန်နှင့် ကျန်ဥပဒေများကို အမြန်ပြုစုပေးပို့ရန် ဆက်လက် အကြောင်းကြား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၅။ ဆက်လက်၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၂ ရက်တွင် လွှတ်တော်ရုံးခွဲ (ရန်ကုန်)၌ လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် ဆောင်ရွက်ဆဲဥပဒေများနှင့် ပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက်၊ အသစ်ရေးဆွဲသင့်သော ဥပဒေများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကဦးစီး၍ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်မှ ကော်မတီ၊ ကော်မရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းချက်များအရ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်၊ အသစ်ရေးဆွဲရန် လုပ်ငန်းများအတွက် ဥပဒေပြုလွှတ်တော် များ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် တရားစီရင်ရေးအဖွဲ့တို့ ပါဝင်သော လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတက သတ်မှတ်ပေးသည့်ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်လိုပါသဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၆။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဘက်မှ အဆင် ပြေညီညွတ်သည့်အချိန်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ပြန်ကြားချက်နှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးစီး၍ ၁၄-၅-

၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဇမ္ဗူသီရိခန်းမ တွင် ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

၇။ ထိုအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးငါးဦး၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ၁၈ ဦး၊ သက်ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် လွှတ်တော် ကော်မတီ၊ ကော်မရှင်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ စုစုပေါင်း ၁၂၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အောက်ပါရည်ရွယ်ချက်များကို အခြေခံ၍ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်-

- (က) မိမိတို့နိုင်ငံက လက်ခံထားသည့် နိုင်ငံတကာ စာချုပ်များနှင့် သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ တည်ဆဲဥပဒေများကို ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ရန်၊
  - (ခ) ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအပေါ် အကာအကွယ်ပေးသည့် ဥပဒေများ အမြန်ပြဋ္ဌာန်းပေးရန်၊
  - (ဂ) ပြောင်းလဲလာသည့် ခေတ်စနစ်အရဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲနိုင် ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အသစ် ရေးဆွဲခြင်းဖြင့် ပြည့်စုံမှုရရှိနိုင်သော ဥပဒေများ ဖြစ်လာစေရန်၊
- ၈။ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဌာနအဖွဲ့ အစည်းအသီးသီးက စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသော တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ဗဟို အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးတို့က တင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ လွှတ်တော် ကော်မတီ၊ ကော်မရှင်များမှ တာဝန်ရှိသူများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ခဲ့ကြပါသည်။

၉။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းချက်များအရ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်း၊ ဌာနများအလိုက်တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်၊ အသစ်ရေးဆွဲရန် ဥပဒေများစာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့ အစည်းအလိုက် ထပ်မံစိစစ်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ပေးပို့ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတော် သမ္မတထံသို့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကျင်းပမှုအခြေအနေကို လတ်တလောညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုအရ ဆောင်ရွက်ရမည့်ဥပဒေ ၁၂၉ ခုစာရင်း နှင့်အတူ ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။

၁၀။ အထက်ပါအတိုင်း အဆင့်ဆင့်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုအရပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၏ ၂၀-၅-၂၀၁၄ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၁၁/၄၃၇(၁၆-ပထမ)/ အဖရ(၂၀၁၄)ဖြင့်ပေးပို့ခဲ့သည့်ဥပဒေစာရင်းများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ် တော်ကအတည်ပြုပြီး ဥပဒေစာရင်းများ၊ လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် ဆောင် ရွက်ဆဲဥပဒေကြမ်းစာရင်းများနှင့်တိုက်ဆိုင်စိစစ်ခဲ့ရာ ဌာန/အဖွဲ့အစည်း ၂၇ ခုတွင် လက်ရှိဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် ဥပဒေများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်းတွေ့ရှိရပါသည်။ (ဥပဒေစာရင်းချုပ်ပူးတွဲထားပါ သည်)-

(က) ရုပ်သိမ်းရန်ဥပဒေ	၉ ခု
(ခ) ပြင်ဆင်ရန်ဥပဒေ	၆၇ ခု
(ဂ) ရုပ်သိမ်း၍ အသစ်ရေးဆွဲရန်ဥပဒေ	၄၁ ခု
(ဃ) အသစ်ရေးဆွဲရန်ဥပဒေ	၁၉ ခု

**စုစုပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်ဥပဒေ ၁၃၆ ခု**

**ကော်မတီ၏အကြံပြုသုံးသပ်ချက်**

၁၁။ သို့ပါ၍ အထက်ပါဆောင်ရွက်ရန် ဥပဒေများကို စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသော သက်ဆိုင်ရာဗဟိုအဖွဲ့အစည်းနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများက ပြင်ဆင်သင့်သည့် ဥပဒေကြမ်း၊ ရုပ်သိမ်းသင့်သည့်ဥပဒေကြမ်း၊ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းသင့်သည့် ဥပဒေ ကြမ်းများကို ဦးစားပေးအလိုက် ကာလသတ်မှတ်ရေးဆွဲ၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ပေးပို့တင်သွင်းကြစေရေးနှင့် ဥပဒေကြမ်းများကို ကျန်ရှိသည့် လွှတ်တော်သက်တမ်းကာလအတွင်း လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် ဆွေးနွေး အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်းနှင့် အစီရင် ခံစာတင်ပြချက်ကို လွှတ်တော်တွင် မှတ်တမ်းတင် ထားရှိသင့်ပါကြောင်း အစီရင်ခံစာတင်ပြအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ ရက်စွဲ။ ၃၀-၅-၂၀၁၄

စဉ်	ဝန်ကြီးဌာန	ရုပ် သိမ်း ရန်	ပြင် ဆင် ရန်	ရုပ်သိမ်း ရှိအသစ် ရေးဆွဲရန်	အသစ် ရေးဆွဲရန်	စု စု ပေါင်း
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇
၁။	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	၂	၁၀	၁	-	၁၃
၂။	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၁	၁	-	၂
၃။	နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန	-	၁	-	-	၁
၄။	နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၂	-	၁	၃
၅။	ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန	-	-	၁	၂	၃
၆။	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန	-	၇	-	၄	၁၁
၇။	မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၁	၂	-	၃
၈။	ဆက်သွယ်ရေးနှင့်သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန	-	-	၂	-	၂
၉။	ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၂	၉	-	-	၁၁
၁၀။	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန	-	၂	-	-	၂
၁၁။	လျှပ်စစ်ဓွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန	-	-	၂	-	၂
၁၂။	လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန	-	-	၂	-	၂
၁၃။	စက်မှုဝန်ကြီးဌာန	-	၂	၂	-	၄
၁၄။	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	၁	-	-	-	၁
၁၅။	အားကစားဝန်ကြီးဌာန	-	-	-	၁	၁
၁၆။	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၂	၅	-	၇
၁၇။	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၁၂	၂	၁	၁၅
၁၈။	ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန	-	၂	၂	၂	၆
၁၉။	ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	၄	၃	-	-	၇
၂၀။	အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန	-	၅	၂	-	၇
၂၁။	ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၁	၁	၃	၅
၂၂။	အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၄	၆	၂	၁၂
၂၃။	ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၂	၂	-	၄
၂၄။	လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန	-	၁	၁	၂	၄
၂၅။	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန	-	-	၆	-	၆
၂၆။	ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး	-	-	၁	-	၁
၂၇။	မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်	-	-	-	၁	၁
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၉</b>	<b>၆၇</b>	<b>၄၁</b>	<b>၁၉</b>	<b>၁၃၆</b>

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်အစီရင်ခံစာ

တည်ဆဲဥပဒေများအနက်မှ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်နှင့် အသစ်ရေးဆွဲရန် ဆောင်ရွက်သည့် ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်အစီရင်ခံစာ

ယမန်နေ့မှအဆက်

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ဌာန/အဖွဲ့အစည်းများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တည်ဆဲဥပဒေများမှ ရုပ်သိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်နှင့်အသစ်ရေးဆွဲရန် ဥပဒေများစာရင်း

ရုပ်သိမ်းသင့်သော ဥပဒေများစာရင်း

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), ဥပဒေအမည် (Act Name), ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း (Ministry/Department). Lists acts like The Requisitioning Emergency Provisions Act (38/1947), The Agricultural Produce Market Act, etc.

ပြင်ဆင်ရေးဆွဲသင့်သော ဥပဒေများစာရင်း

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), ဥပဒေအမည် (Act Name), ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း (Ministry/Department). Lists acts like The Myanmar Excise Act (India Act 5,1817), The Land and Revenue Act (India Act 2,1876), etc.

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), ဥပဒေအမည် (Act Name), ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း (Ministry/Department). Lists acts like The Inland Steam Vessels Act (India Act 1.1917), The Myanmar Merchant Shipping Act (India Act 21.1923), etc.

လက်ရှိဥပဒေကို ရုပ်သိမ်း၍ အသစ်ရေးဆွဲသင့်သော ဥပဒေများစာရင်း

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), ဥပဒေအမည် (Act Name), ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း (Ministry/Department). Lists acts like မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဥပဒေ, The Myanmar Territorial Force Act (Vol.II), မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဥပဒေ

ဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်အစီရင်ခံစာ

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

စဉ်	ဥပဒေအမည်	ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း
၄	ပြည်ထောင်စုငါးလုပ်ငန်းဥပဒေ	မွေးရေး/ကျေးလက်
၅	တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးဥပဒေ	မွေးရေး/ကျေးလက်
၆	The Myanmar Post Office Act	ဆ. သ. ရ
၇	ကွန်ပျူတာပညာပွံ့ဖြိုးရေးဥပဒေ	ဆ. သ. ရ
၈	ရန်ကုန်မြို့တော် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥပဒေ	လျှပ်စစ်
၉	ရေအားစွမ်းအင်ဥပဒေ	လျှပ်စစ်
၁၀	နိုင်ငံခြားသားဥပဒေ	လ. ဝ. က
၁၁	မြန်မာနိုင်ငံလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဥပဒေ	လ. ဝ. က
၁၂	စက်မှုလုပ်ငန်းဥပဒေ	စက်မှု
၁၃	မြန်မာ့စက်မှုဇုန်ဥပဒေ	စက်မှု
၁၄	၁၉၇၃ ခုနှစ်ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ်ပညာရေးဥပဒေ(ဥပဒေအမှတ် ၁၃/၁၉၇၃ ခုနှစ်)	ပညာရေး
၁၅	၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအခြေခံပညာရေးဥပဒေ(ဥပဒေအမှတ် ၁၄/၁၉၇၃ ခုနှစ်)	ပညာရေး
၁၆	၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံပညာရေးသုတေသနဥပဒေ( ဥပဒေအမှတ် ၁၅/၁၉၇၃ ခုနှစ်)	ပညာရေး
၁၇	၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်အဖွဲ့ဥပဒေ(ဥပဒေအမှတ် ၁၆/ ၁၉၇၃ ခုနှစ်)	ပညာရေး
၁၈	မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်အဖွဲ့ဥပဒေ(ဥပဒေအမှတ် ၁၁/၁၉၇၅ ခုနှစ်)	ပညာရေး
၁၉	မြန်မာနိုင်ငံဆေးဝါးကောင်စီဥပဒေ	ကျန်းမာရေး
၂၀	မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးမှူးကောင်စီဥပဒေ	ကျန်းမာရေး
၂၁	ရှေးဟောင်းဝတ္ထုပစ္စည်းများကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ	ယဉ်ကျေးမှု
၂၂	ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ	ယဉ်ကျေးမှု
၂၃	မြန်မာ့ပုဂ္ဂလိကပိုင်ပြုလုပ်ရေးဥပဒေ	စီမံ/စီးပွား
၂၄	အမျိုးသားမှတ်တမ်းနှင့်မော်ကွန်းဥပဒေ	စီမံ/စီးပွား
၂၅	နိုင်ငံတော်ပြည်သူ့အိုးအိမ်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့်မြို့ရွာစည်ပင်ရေးအဖွဲ့အက်ဥပဒေ၊ (ဥပဒေအမှတ် ၆၃/၁၉၅၁၊ အတွဲ-၄)	ဆောက်လုပ်ရေး
၂၆	၁၉၂၃ ခုနှစ်၊ အလုပ်သမားလျော်ကြေး အက်ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၂၇	ဆိပ်ကမ်းအလုပ်သမားများအက်ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၂၈	၁၉၃၆ ခုနှစ်၊ လုပ်ခပေးရေးအက်ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၂၉	ဆိပ်ကမ်းအလုပ်သမားများအလုပ်စီစဉ်ရေး အက်ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၃၀	၁၉၅၁ ခုနှစ်၊ ဆိုင်များနှင့်အလုပ်ဌာနများ အက်ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၃၁	ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာဥပဒေ(ဥပဒေအမှတ် ၃/၁၉၉၉)	အလုပ်သမား
၃၂	မီးရထားဥပဒေ	ရထားပို့ဆောင်ရေး
၃၃	ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဥပဒေ	ရထားပို့ဆောင်ရေး
၃၄	သက်ကြီးရွယ်အိုဆိုင်ရာဥပဒေ	လူမှုဝန်ထမ်း
၃၅	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေ	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ

စဉ်	ဥပဒေအမည်	ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း
၃၆	နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုနှင့်အသက်မွေးပညာဥပဒေ	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
၃၇	Information Technology Law(IT Law)	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
၃၈	အကုမြူစွမ်းအင်ဥပဒေ၊ နျူကလီးယားဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဥပဒေ	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
၃၉	မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့်အာကာသပညာတက္ကသိုလ်ဥပဒေ	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
၄၀	တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ၊ စက်မှုဒီဇိုင်း မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဥပဒေနှင့် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ	သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
၄၁	မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီဥပဒေ	စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး

အသစ်ရေးဆွဲသည့်ဥပဒေများစာရင်း

စဉ်	ဥပဒေအမည်	ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း
၁	The Burma Extradition Act	နိုင်ငံခြားရေး
၂	The Copyright Law	ပြန်ကြားရေး
၃	စာကြည့်တိုက်၊ ပြတိုက်နှင့်ပြပွဲများကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ရေးဥပဒေ(၁/၁၉၉၄)	ပြန်ကြားရေး
၄	အပင်ဖျက်ပိုးကင်းစင်ရေးဥပဒေ (အပင်ပိုးမွှားကာကွယ်သည့်ဥပဒေ)	လယ်/ဆည်
၅	ရေခွံနှင့်တာတမံခွန်ဥပဒေ	လယ်/ဆည်
၆	အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ရေးဥပဒေ (New Plant Varley Protection Law)	လယ်/ဆည်
၇	စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဥပဒေ	လယ်/ဆည်
၈	မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားအားကစားကော်မတီဥပဒေ	အားကစား
၉	ပုဂ္ဂလိကတိုင်းရင်းဆေးရုံ/ဆေးကုခန်းဥပဒေ	ကျန်းမာရေး
၁၀	အမျိုးသားပြတိုက်ဥပဒေ	ယဉ်ကျေးမှု
၁၁	အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဥပဒေ	ယဉ်ကျေးမှု
၁၂	National Spatial Development Planning Law (အမျိုးသားနယ်မြေနေရာဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းဥပဒေ)	ဆောက်လုပ်ရေး
၁၃	အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဥပဒေ	ဆောက်လုပ်ရေး
၁၄	အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ စံချိန်စံနှုန်းဥပဒေ	ဆောက်လုပ်ရေး
၁၅	နိုင်ငံခြားအလုပ်သမားဆိုင်ရာ ဥပဒေ	အလုပ်သမား
၁၆	လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့်ကျန်းမာရေးဥပဒေ	အလုပ်သမား
၁၇	အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဥပဒေ	လူမှုဝန်ထမ်း
၁၈	မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာဥပဒေ	လူမှုဝန်ထမ်း
၁၉	မြန်မာနိုင်ငံတော်ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများဥပဒေ၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်	ဗဟိုဘဏ်